

★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★

思马得英语系列丛书

主 丛
编 书
／ 总
思 策
马 划
得 苑
涛
樊
一
昕

进美国

掌握当代美国人最常用的**英文男名**

—— 学英语不可忽略的环节



★ 脱口而出**他**的姓名来源和含义

- 令美国人对你刮目相看
- 让你的英语水平显得高深莫测
- 渊博的知识带给你更多的自信

东方出版中心

走进美国,掌握当代美国人 最常用的英文男名

苑 涛 樊一昕 丛书总策划
思马得 主 编

中国出版集团
东方出版中心

图书在版编目(CIP)数据

走进美国,掌握当代美国人最常用的英文男名 / 思马得主编.

—上海:东方出版中心, 2003

(思马得英语系列)

ISBN 7-80186-110-8

I. 走… II. 思… III. 英语—对照读物, 姓名

—英、汉 IV. H319.4: K

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2003)第 090818 号

走进美国,掌握当代美国人最常用的英文男名

出版发行: 东方出版中心

地 址: 上海市仙霞路 345 号

电 话: 62417400

邮政编码: 200336

经 销: 新华书店上海发行所

印 刷: 浙江省临安市曙光印务有限公司

开 本: 850×1168 毫米 1/32

字 数: 182 千

印 张: 7.25

版 次: 2003 年 10 月第 1 版 2003 年 11 月第 2 次印刷

ISBN 7-80186-110-8

定 价: 15.00 元

版权所有,侵权必究

前 言

为了工作和彼此交流的方便,很多中国人都取了个洋名,诸如: David, Charles, Jonathan, 等等。但是你知道它们的涵义是什么吗? 又源自于哪种语言吗? 在现实生活中又有哪些著名人物和你“同名”呢?

本书收录了近年来美国人最常用的 100 个男名,为广大的英语爱好者提供了一个扩大知识面的机会,集知识性和趣味性于一体。其内容包括:

- 1、**人名的起源:**如同英语的形成来自很多不同种语言,人名自然也不例外。其来源包括古英语、德语、希伯来语、法语,等等。
- 2、**人名的涵义:**其特定的传统渊源和涵义。
- 3、**相关部分:**与人名相关的一些事物。
- 4、**著名人物:**现实生活中沿用此名的知名人物。
- 5、**人名传奇:**相对较为休闲部分,根据人名来凸现可能所具有的个性。

衷心希望各位朋友在阅读本书之后能够有一定收获,同时
由于时间仓促,本书中还有不少缺点错误,望不吝赐教!

思马得图书编辑部

2003 年 11 月



Aaron (亚伦)	1
Adam (亚当)	3
Adrian (阿德里安)	5
Alexander (亚历山大)	7
Andrew (安德鲁)	10
Anthony (安东尼)	13
Antonio (安东尼奥)	15
Austin (奥斯汀)	17
Benjamin (本杰明)	19
Blake (布莱克)	21
Brandon (布兰登)	23
Brian (布赖恩)	25
Bryce (布赖斯)	27
Caleb (科勒博)	29
Cameron (卡梅伦)	31
Carlos (卡洛斯)	33
Carson (卡森)	35
Carter (卡特)	37
Charles (查尔斯)	39
Chase (蔡斯)	41
Christopher (克里斯托弗)	43
Cody (科迪)	46

Colby (科尔比)	48
Cole (科尔)	50
Colin (科林)	52
Connor (康纳)	54
Dakota (达科他)	56
Dalton (道尔顿)	58
Daniel (丹尼尔)	60
David (大卫)	63
Devin (达文)	65
Dominic (多米尼克)	67
Dylan (迪伦)	69
Edward (爱德华)	71
Elijah (以利亚)	73
Eric (埃里克)	75
Ethan (伊森)	77
Evan (埃文)	79
Gabriel (加布里埃尔)	81
Garrett (加勒特)	83
Gavin (加文)	85
George (乔治)	87
Hunter (亨特)	89
Isaac (艾萨克)	91
Isaiah (以赛亚)	93
Jackson (杰克逊)	95
Jacob (雅各布)	97
James (詹姆斯)	100
Jared (贾里德)	102

Jeffrey (杰弗里)	104
Jeremy (杰里米)	106
Jesse (杰西)	108
John (约翰)	110
Jonathan (乔纳森)	113
Jerome (杰罗姆)	115
Joseph (约瑟夫)	117
Joshua (约书亚)	120
Juan (胡安)	123
Justin (贾斯廷)	125
Kenneth (肯尼思)	127
Kevin (凯文)	129
Kyle (凯尔)	131
Logan (洛根)	133
Lucas (卢卡斯)	135
Luis (路易斯)	137
Luke (卢克)	139
Marcus (马库斯)	141
Mark (马克)	143
Mason (梅森)	145
Matthew (马修)	147
Maxwell (麦克斯韦)	149
Michael (迈克尔)	151
Nathan (内森)	154
Nathaniel (纳撒尼尔)	156
Nicholas (尼古拉斯)	158
Noah (诺亚)	161

Oscar (奥斯卡)	163
Patrick (帕特里克)	165
Paul (保罗)	167
Raymond (雷蒙德)	170
Richard (理查德)	172
Robert (罗伯特)	174
Ryan (赖安)	176
Samuel (塞缪安)	178
Sean (肖恩)	180
Sebastian (塞巴斯蒂安)	182
Seth (塞思)	184
Shane (谢恩)	186
Spencer (斯宾塞)	188
Stephen (斯蒂芬)	190
Steven (史蒂文)	192
Thomas (托马斯)	194
Timothy (蒂莫西)	196
Trevor (特雷弗)	198
Tyler (泰勒)	200
Victor (维克托)	202
William (威廉)	205
Wyatt (怀亚特)	208
Xavier (泽维尔)	210
Zachary (扎迦利)	212
人名附录	215



Aaron

[ˈɛərən]

Nickname: Ari

Variant: Aron

Origin: Hebrew

Meaning: high mountain; lofty or inspired

亚伦

昵称: 亚力

变体: 亚伦

起源: 希伯来语

含义: 高山;高尚的,有灵感的

✧ Trace to its source

From the Hebrew name Aharon which is most likely of unknown Egyptian origin. Other theories claim a Hebrew derivation, and suggest meanings such as “high mountain” or “exalted”. In the Old Testament Aaron was the older brother of Moses and the first high priest of the Israelites.

✧ 追根溯源

来源于希伯来人名 Aharon, 而 Aharon 很可能来自埃及, 但起源不详。又有其他说法认为其来源于希伯来语, 意为“高山”或“尊贵的”。在《旧约全书》中, Aaron 是摩西的兄长, 第一个以色列高级牧师。

✧ Celebrity

Henry Louis Aaron (1934~): American baseball player who surpassed (1974) Babe Ruth's lifetime record of 714 home runs and retired (1976) with a total of 755 home runs.

✧ 著名人物

亨利·路易斯·艾伦 (1934~): 美国棒球运动员, 1974 年他超过了贝比·鲁斯终生所创的 714 次本垒打的纪录, 1976 年退役时总共完成了 755 次本垒打。



✧ Name Focus

Your name of Aaron has made you practical, systematic, and thorough. This name encourages the expression of leadership and organizational skills, shrewdness, and analytical ability. Particular about your material possessions, you keep everything you own in a good state of repair, and you budget your personal finances very carefully. Because of the serious, responsible qualities of your name, you must recognize the importance of a sense of humour and optimistic perspective of life.

✧ 人名透视

拥有 Aaron 这个名字的你务实、有条理而且细致周到。这个名字不仅激发你的领袖气质和组织才能,而且使你变得精明和善于分析。尤其是在物品管理方面,你总是将你的财物保存完好,而且非常精心地进行个人理财。由于你的名字带有严肃、责任心强的特点,因此你应该重视幽默,以积极心态面对生活。



Adam

[ˈædəm]

Variant: Addis / Ade
Origin: Hebrew
Meaning: from the red earth

亚当

变体: 亚迪斯 / 亚德
起源: 希伯来语
含义: 来自红土

✧ Trace to its source

This is the Hebrew word for “man”. It could be ultimately derived from Hebrew *adam* meaning “to be red”, referring to the ruddy colour of human skin, or from Assyrian *adamu* meaning “to make”. According to *Genesis* in the *Old Testament* Adam was created from the red earth by God. He and Eve were supposedly the first human, living happily in the Garden of Eden until Adam ate a forbidden fruit given to him by Eve.

Adam (a.): of, relating to, or characteristic of the neoclassic style of furniture and architecture originated by Robert and James Adam.

Adam-and-Eve: a north American orchid (*aplectrum hyemale*) bearing a

✧ 追根溯源

这是一个希伯来单词,意为“男人”。它可能最终来源于希伯来语 *adam*,意为“红色”,与人类红色的皮肤有关,或来自亚述语 *adamu*,意为“制作”。根据《旧约》中的《创世记》中所说,亚当由上帝用红土创造,他和夏娃被认为是最早的人类,他们快乐地生活在伊甸园,直至亚当偷吃了夏娃给的禁果。

亚当式:由罗伯特·亚当和詹姆斯·亚当开创的家具和建筑的新古典主义风格的,与这一风格有关的,具有这一风格特征的。

北美兰:北美洲的一种兰花(兰科植物),长有单叶和浅



single leaf and yellowish-brown flowers clustered in a raceme.

黄褐色成穗状的花。

✳ Celebrity

Robert Adam (1728 ~ 1792): British architect who led the neoclassical movement in England and is noted for his elegant interior designs and for collaborations with his brother James (1730 ~ 1794).

Adam Smith (1723 ~ 1790): Scottish political economist and philosopher. His *Wealth of Nations* (1776) laid the foundations of classical free-market economic theory.

✳ 著名人物

罗伯特·亚当 (1728 ~ 1792): 英国建筑师, 领导了英国的新古典主义运动, 以其优雅的室内设计以及和兄弟詹姆斯 (1730 ~ 1794) 的合作而出名。

亚当·斯密 (1723 ~ 1790): 苏格兰政治经济学家和哲学家。他的著作《*国富论*》(1776) 成为古典自由市场经济理论的基石。

✳ Name Focus

The name of Adam gives you the desire to meet and mix socially and to create congenial circumstances for everyone. If you are in sales work, you could do well because of your friendly personality, interest in people, and desire to please. While you can appear to be confident, you need the moral support and encouragement of others who give inspiration and strength.

✳ 人名透视

拥有 Adam 这个名字的人迫切想融入社交生活中去, 并且为每个人创造适意的社交环境。如果从事营销工作, 你会做得很好, 因为你性格友善, 对人热情, 有取悦他人的愿望。尽管表现得很自信, 但你需要道德上的支持和其他人的鼓励来给你灵感和力量。



Adrian

[¹eidriən]

Nickname: Hadrian

Variant: Adrien

Origin: Latin

Meaning: man from the Adriatic sea region

阿德里安

昵称: 哈德良

变体: 阿德里安

起源: 拉丁语

含义: 来自亚德里亚海的男人

✧ Trace to its source

From the Roman cognomen *Hadrianus*, which meant “from *Hadria*” in Latin. *Hadria* was a town in northern Italy (it gave its name to the Adriatic Sea). A famous bearer of the name was Publius Aelius Hadrianus, better known as Hadrian, a 2nd-century Roman emperor who built a wall across northern Britain.

Adrian: A city of southeast Michigan, southwest of Detroit. It is a trade center in a fertile farming region. Population about 22,000.

✧ 追根溯源

来源于罗马姓氏 *Hadrianus*, 在拉丁语中的意思是“来自哈德里亚”。哈德里亚是意大利北部的一个小镇(亚德里亚海因此而得名)。使用此名的一个名人是帕伯流斯·伊流斯·哈德里亚诺斯,他更为人所知的名字是哈德良,他是公元2世纪罗马的统治者,他修筑了一道横穿不列颠北部的长墙。

阿德里安: 美国密歇根州东南部的一个城市,位于底特律西南方。是肥沃农垦区的商业中心,人口约2.2万。



✧ Celebrity

Edgar Douglas Adrian (1889~1977): British physiologist. He shared a 1932 Nobel Prize for major advances in the understanding of the nervous and muscular systems.

Adrian (Hadrian) (76~138): Emperor of Rome (117~138) who sought to end distinctions between Rome and the Roman provinces. During his visit to Britain (122), he ordered the construction of Hadrian's Wall.

✧ 著名人物

埃德加·道格拉斯·阿德里安 (1889~1977): 英国生理学家。由于其在神经及肌肉系统理解方面的重大贡献而分享了1932年的诺贝尔生物医学奖。

阿德里安(哈德良) (76~138): 罗马皇帝(117~138), 他试图消除罗马和罗马行省间的差别。在122年他去不列颠巡游期间, 下令建造了哈德良长城。

✧ Name Focus

Your name makes you pay much attention to the creature comfort. You have the ability of making great achievements, but if you want to succeed wonderfully, the infinite will is vital. You are able to be the society reform politician, sociologist, inventor and the huge-building-construction architect.

✧ 人名透视

你的这个名字使你注重物质生活。你有建立伟大事业的能力, 不过你想有辉煌成就, 无穷的意志是必不可少的。你能够胜任的职业有改革社会的政治家、社会学家、发明家及建造大型建筑的建筑师。



Alexander

亚历山大

[ˌæliɡ'zɑːndə]

Nickname: Alec / Sandy / Alex

昵称: 亚历克 / 桑迪 / 亚历克斯

Variant: Al / Alex / Alexis / Sandy / Sanders

变体: 亚尔 / 亚历克斯 / 亚历克西斯 / 桑迪 / 桑德斯

Origin: Greek

起源: 希腊语

Meaning: defender of man

含义: 人类的守护者

✧ Trace to its source

From the Greek name *Alexandros*, which meant “defending men”, combining *alexein*, “to defend, help” and *aner*, “man”. Alexander, the Great King of Macedon, is the most famous bearer of this name. In the 4th century BC he built a huge empire out of Greece, Egypt, Persia, and parts of India. This was also the name of emperors of Russia, kings of Scotland and Yugoslavia, and eight popes.

Alexander: a type of wine, a cocktail made with *crème de cacao*, sweet cream, and brandy or gin.

✧ 追根溯源

来源于希腊人名 *Alexandros*, 由 *alexein* (保卫, 帮助) 和 *aner* (人类) 两部分组成, 意为“保护人类”。马其顿国王亚历山大大帝是以此为名的人中最著名的。公元前4世纪他控制了希腊、埃及、波斯和印度的部分地区, 在此基础上建造了一个庞大的帝国。这个名字也被俄皇、苏格兰国王、南斯拉夫国王和八个罗马教皇采用过。

亚历山大鸡尾酒: 一种由可可香草甜酒、甜奶油和白兰地酒或杜松子酒调制而成的鸡尾酒。



✧ Celebrity

Alexander Graham Bell (1847~1922): Scottish-born American inventor of the telephone. The first demonstration of electrical transmission of speech by his apparatus took place in 1876. Bell also invented the audiometer, an early hearing aid, and improved the phonograph.

Alexander Nevsky (circa 1220~1263): Russian saint & military hero; defeated Swedes (1240) and Germans (1242) in great battles, halted eastward drive of Swedes and Germans into Russia; canonized by Russian Orthodox Church (1547).

Alexander I (1888~1934): King of Yugoslavia (1923~1934), proclaimed kingdom of Serbs, Croats, and Slovenes (1918), established royal dictatorship (1929), took name Yugoslavia and assassinated by Croatian separatists.

✧ Name Focus

Your first name of Alexander makes you extremely generous. You have a

✧ 著名人物

亚历山大·格雷姆·贝尔 (1847~1922): 苏格兰裔美籍人, 电话发明者。1876年他用他的装置第一次进行了电传送声音的演示。贝尔还发明了一种早期助听器即听力计, 并改进了留声机。

亚历山大·纳伍斯基 (约1220~1263): 俄国圣人和军事英雄; 1240年击退瑞典军队, 1242年击退德国军队, 阻止了瑞典和德国人东进俄国的野心; 1547年被俄国东正教大教堂封为圣徒。

亚历山大一世 (1888~1934): 南斯拉夫国王 (1923~1934); 于1918年宣布塞尔维亚、克罗地亚、斯洛文尼亚联合王国成立, 1929年确立皇室专政, 并正式将王国命名为南斯拉夫; 后被克罗地亚独立派暗杀。

✧ 人名透视

你的 Alexander 名字决定你将异常慷慨。幻想主义和